



RURAL DEVELOPMENT

Women for a sustainable future of rural areas

A driving force for sustainable development, rural women however still face major challenges. This article draws attention to examples of initiatives driven by women in which AEIDL is involved, and presents some policy perspectives.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[EU Cohesion policy: acceleration of investment spending in projects >>](#)

[Consumer protection: 'Safety Gate' report >>](#)

[Renewal of the special tax regime for the French outermost regions >>](#)

[Strategy for the Rights of Persons with Disabilities >>](#)

[Measures on pay transparency >>](#)

['Fit for Future' platform selects 15 themes for simplification >>](#)

[EP endorses blueprint for the Conference on the Future of Europe >>](#)

[A Digital Compass for Europe >>](#)

[European Parliament approves InvestEU and EU4Health programmes >>](#)

[Towards a European action plan for the social economy >>](#)

[Consultation on the digitalisation of visa procedures >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Celebrating Migrant Women

On the occasion of International Women's Day, AEIDL published an article on the situation and contribution of migrant women

[Read more >>](#)

Other news

COMMUNICATION INTERNSHIP AT AEIDL

AEIDL is seeking an enthusiastic and highly motivated **Communication intern** to undertake **tasks on a range of projects**.

[Read more >>](#)

EMPOWERING THE LOCAL FOR ENHANCING COHESION AND SPATIAL JUSTICE IN EUROPE (15 MARCH)

The aim of this **RELOCAL** conference is to share the results of **four years of research on local development policies**, in particular, **33 in-depth case studies** in Europe. Comments from the audience and discussions will support the elaboration of **recommendations** for a **fairer EU Cohesion Policy**.

[Read more >>](#)

EXPLORING POLICY OPTIONS ON TELEWORKING

This **OECD paper** explores and classifies some of the **most common policy options** adopted by **national, regional and local** policy makers in the context of or prior to the **COVID-19** pandemic to enable, encourage and make the most of **teleworking**. It also considers efforts to foster the **attraction and retention of remote workers and entrepreneurs** in particular places.

[Read more >>](#)

ASSESSMENT STUDY OF THE URBAN INNOVATIVE ACTIONS

Launched in 2015, the **Urban Innovative Actions** provide urban areas with **resources to test new and unproven solutions** to address urban challenges with a total **ERDF budget of €372 million** for 2014-2020. This study constitutes the **first external assessment** of the UIA.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL *asbl*

12 MARS / MARCH 2021

[> English version](#)



DÉVELOPPEMENT RURAL

Les femmes, au cœur d'un avenir durable pour les zones rurales

Alors qu'elles jouent un rôle clé dans le développement durable, les femmes rurales sont toujours confrontées à d'importants défis. A partir d'exemples d'initiatives menées par des femmes et dans lesquelles l'AEIDL est impliquée, cet article propose quelques perspectives politiques.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Cohésion: accélération des investissements dans les projets >>](#)

[Protection du consommateur: rapport sur la «Safety Gate» >>](#)

[Renouvellement du régime fiscal spécial des RUP françaises >>](#)

[Stratégie en faveur des droits des personnes handicapées >>](#)

[Mesures sur la transparence des rémunérations >>](#)

[Plateforme «Prêts pour l'avenir»: 15 thèmes de simplification >>](#)

[Le PE adopte la formule de la Conférence sur l'avenir de l'Europe >>](#)

[Une boussole numérique pour l'Europe >>](#)

[Le Parlement européen confirme InvestEU et L'UE pour la santé >>](#)

[Vers un Plan d'action européen pour l'économie sociale >>](#)

[Consultation sur la numérisation des procédures de visa >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Hommage aux femmes migrantes

A l'occasion de la Journée internationale des femmes, l'AEIDL a publié un article sur la situation et la contribution des femmes migrantes.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

STAGE EN COMMUNICATION À L'AEIDL

L'AEIDL recherche un(e) **stagiaire en communication** enthousiaste et très motivé(e) pour **effectuer des tâches sur une série de projets**.

[Lire plus >>](#)

RENFORCER LE LOCAL POUR AMÉLIORER LA COHÉSION ET LA JUSTICE SPATIALE EN EUROPE (15 MARS)

L'objectif de cette **conférence RELOCAL** est de partager les résultats de **quatre années de recherche sur les politiques de développement local**, à partir de **33 études de cas** en Europe. Les commentaires du public et les discussions permettront d'élaborer des **recommandations** pour une **politique de cohésion européenne plus équitable**.

[Lire plus >>](#)

LES OPTIONS POLITIQUES EN MATIÈRE DE TÉLÉTRAVAIL

Ce **dossier de l'OCDE** explore et classifie certaines des **options politiques** les plus **courantes** adoptées par les décideurs politiques **nationaux, régionaux et locaux**

dans le contexte ou avant la pandémie de **COVID-19** pour permettre, encourager et tirer le meilleur parti du **télétravail**. Il examine également les efforts déployés pour **attirer et retenir les travailleurs et les entrepreneurs à distance** dans des lieux particuliers.

[Lire plus >>](#)

EVALUATION DES ACTIONS INNOVATRICES URBAINES

Lancées en 2015 et dotées d'une **enveloppe FEDER de 372 millions** d'euros pour la période 2014-2020, les **Actions innovatrices urbaines** fournissent aux zones urbaines des **ressources** pour **tester des solutions nouvelles** encore **non éprouvées**. Cette **étude** constitue la **première évaluation externe** du programme.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.

